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birthe mølgaard udstiller sine malerier som en del af en 
særudstilling i mississippi thyholm. Pr-foto

Thyholm: Kunstnere fra hele 
landet deltager i den årlige 
censurerede kunstudstilling 
i Mississippi, der har fernise-
ring lørdag 18. maj kl. 14.

Omkring 300 værker fra 
over 60 kunstnere har været 
igennem censorkomiteens 
hænder, og de udvalgte vær-
ker kan ses fra ferniserin-
gen og frem til 16. juni. Ko-
miteen bestod af Pia Möl-
ler-Light, billedkunstner 
og formand for Nordkraft, 
Birthe Reinau, billedkunst-
ner og underviser på Aarhus 
Kunstakademi, samt Louise 
Gaarmann, der er kerami-
ker og også underviser på 
Aarhus Kunstakademi.

I år kunne kunstnerne 
indsende deres kunst digi-
talt, og der er indsendt vær-
ker i både maleri, tegning, 
grafik, foto, keramik og 

blandform.
Samme dag, som der er 

fernisering på den censure-
rede udstilling, er der også 
fernisering på en særudstil-
ling med de to kunstnere 
Kamilla Bloch, København, 

og Birte Mølgaard, Viborg.
Kamilla Bloch bygger bil-

leder af nåle, mens Birte 
Mølgaard laver finurlige 
malerier, ofte billeder i bil-
leder i billeder.

Censureret udstil-
ling i mississippi

Formanden for Hjerm 
Hallen, erik Jensen, håber, 

at struer boligselskab 
kan komme i gang med 

en renovering af de 
eksisterende fire boliger 

og byggeriet af fire nye 
på en del af den tomme 

plejehjemsgrund i år.  
Foto: morten stricker

Her skal tilbygningen opføres, og skaterrampen vil så blive 
flyttet om på den tomme plejehjemsgrund, hvor der også vil 
blive etableret baner til beach-volley. Foto: morten stricker

CC   
Byggebranchen er mere eller mindre op-
hedet. Så der går nok lidt tid. Vi trækker den 
nok lidt for at se, om priserne ikke kommer 
lidt længere ned.
Jens ØstergaarD, struer boligselskab

nyt og åbent areal ud mod 
Vestre Ringgade, hvor der 
indtil en nedrivning i 2018 
lå et plejehjem

Det er altså en større ro-
kade, der er på tegnebrættet, 
og Erik Jensen havde oprin-
deligt en forhåbning om, at 
kunne få finansieringen på 
plads i løbet af i år.

Han må nu erkende, at det 
bliver svært.

- Vi kommer formentlig 
til at tage 2020 med, erken-
der han.

Men med byrådets god-
kendelse af lokalplanen er 
en af de tunge forhindrin-
ger ryddet af vejen.

husstandsindsamling
Spørgsmålet er nu bare, hvor 
stejl en bakke de skal forcere 
for at finde millionerne, der 
skal til for at kunne komme 
i gang.

- Vi har allieret os med 
en fundraiser, og vi har og-
så allerede lovning på cirka 
tre millioner kroner fra den 
kommunale pulje til udvik-
lingsprojekter i lokalområ-

der som Hjerm. Men der 
er lang vej igen, konstate-
rer han.

Inden for en overskuelig 
fremtid vil styregruppen 
bag projektet så også ar-
rangere en husstandsind-
samling i Hjerm og nær-
meste omegn.

- Vi har haft mange dis-
kussioner om, hvornår vi 
skulle gøre det. Det måtte 
ikke være for tæt på jul, og 
skal det være før eller efter 
sommerferien? Det har der 
været mange meninger om, 
forklarer han.

Erik Jensen kan derfor 
ikke sige mere om, hvornår 
det kommer til at ske. Kun 
at det kommer til at ske, og 
at han har en klar forvent-
ning om, at det også vil give 
et godt resultat.

- Uanset, hvor godt det 
går, vil det aldrig være nok 
til, at vi kan løfte projektet. 
Men hvis vi kan få mange 
til at yde et bidrag, vil det 
være et godt signal at kun-
ne sende ud, når vi henven-
der os til fondene for at få 
et bidrag, og jo flere penge 
vi får ind, der ikke kommer 
til at trække renter, når vi er 
færdige, jo bedre, konstate-
rer han.

Gerne i fuld størrelse
Går det efter planerne, vil 
to trediedele af trænings-
hallen, som blev opført for 
cirka 20 år siden, blive byg-
get om til selskabslokaler. 
Resten vil blive indrettet 

som cafeteria og samlings-
sted for brugerne, og på en 
etage oppe over selskabslo-
kalerne er det så også me-
ningen, at der skal indrettes 
et nyt fitnesscenter.

Men den dyreste del af 
projektet bliver en udvidel-
se med en ny hal ud mod 
nord.

- Vi ville da gerne udbyg-
ge med en hal i fuld størrel-
se, men det bliver forment-

lig kun en hal med tre bad-
mintonbaner og ikke fem. 
Men så skal bestyrelsen og 
spillerne i både håndboldaf-
delingen og fodboldafdelin-
gen af Hjerm FIF også lægge 
hovedet på blokken og ga-
rantere, at de vil bruge den 
i langt højere omfang, end 
de gør det i dag, og betale 
for lejen, understreger Erik 
Jensen.

Den garanti har han svært 
ved at hente i land.

- Så det bliver formentlig 
en hal på størrelse med den 
eksisterende træningshal, si-
ger han og fortæller, at det er 
den del af projektet, der er 
budgetteret til at koste cirka 
25 millioner kroner.

må vente
Alt det der skal ske på den 
tomme grund, hvor pleje-
hjemmet bleve revet ned i 
løbet af sommeren 2018, kø-
rer efter sit eget budget, og i 
bedste fald vil Struer Bolig-
selskab gå i gang med at re-
novere de fire eksisterende 
rækkehuse og bygge fire nye 
inden nytår.

Struer Kommune har 
godkendt et salg af de ek-
sisterende boliger til Struer 
Boligselskab, og planerne 
om at bygge fire nye er nu 
kommet så langt, at lede-
ren af Struer Boligselskab, 
Jens Østergaard, forventer, 
at byrådet kan tage stilling 
til Skema A, der beskriver 
økonomien i projektet, in-
den sommerferien.

- Hvis det sker, kunne vi i 
princippet få udfærdiget et 
udbudsmateriale og få det 
sendt i udbud efter sommer-
ferien, forklarer han.

Men han forventer at der 
går nogle måneder.

- Byggebranchen er me-
re eller mindre ophedet. Så 
der går nok lidt tid. Vi træk-
ker den nok lidt for at se, om 
priserne ikke kommer lidt 
længere ned, forklarer han.

Samfund
stine kjærside 
stkj@dagbladetstruer.dk

linde/hobro: Torsdag var 
en stor dag for 15-årige Re-
gine Jokumsen fra Linde. 
Hun skulle til Hobro, tilba-
ge til det julemærkehjem, 
som hun for tre år siden bo-
ede på i ti uger, en oplevelse, 
som ændrede hende for livet.

Her skulle hun holde ta-
le i anledning af julemær-
kehjemmets 80 års jubilæ-
um - og blandt tilhørerne 
var kronprinsesse Mary, der 
er protektor for Julemærke-
fonden. Før den store dag 
var Regine Jokumsen meget 
spændt på at skulle møde 
kronprinsessen, og oplevel-
sen skuffede ikke.

- Det gik over al forvent-
ning, siger Regines mor, Elin 
Jokumsen, til Dagbladet da-
gen efter begivenheden.

- Hun fik helt vildt meget 
ros. Hun var så dygtig, og hav-
de så god en ro på sig selv un-
der det hele. Bagefter var der 
en, der kom og fortalte hen-
de, at hun måtte love at fort-
sætte med sine talegaver, for 
det var virkelig noget, hun 
kunne, siger en stolt mor.

Både Regine og Elin fik og-
så mulighed for at udveksle 
et par ord med kronprinses-
se Mary, der også kun havde 
gode ting at sige om Regines 
tale og tilstedeværelse.

- Mary var dybt rørt over 
talen og roste hende rigtig 
meget. Hun fortalte mig, at 
Regine var meget velformu-
leret og reflekteret, og at jeg 

godt kunne være stolt af hen-
de, hvilket jeg jo også er, for-
tæller Elin Jokumsen.

På forhånd havde Regine 
håbet, at der var mulighed 
for at få et billede med kron-
prinsessen, men hun behø-
vede slet ikke at spørge. Iføl-
ge Elin Jokumsen spurgte 
kronprinsesse Mary selv, om 
Regine mon ville have noget 
imod at få taget et billede 
sammen med hende. Resul-
tatet kan du se her.

Regine Jokumsen boede på 
julemærkehjemmet i Hobro 
i 2016 i ti uger, da hun efter 
en flytning fra Norge til Dan-
mark havde det socialt og 
psykisk svært. På julemærke-
hjemmet tabte hun sig, lærte 
at anerkende sig selv og tri-
ves i dag med fritidssport, 
skole og venner.

Kronprinsesse Mary blev 
rørt over Regines historie
Der var masser af ros til 15-årige regine Jokumsen fra Linde, 
da hun holdt tale for kronprinsesse Mary i anledningen 
af julemærkehjemmet i Hobros 80 års jubilæum.

med sig til jubilæet havde regine sin gode ven villads skovsted , der også fik lov at møde 
kronprinsessen. Privatfoto


